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Lecture 3 

The sonnet 

Why sonnet has 14 lines ?no more no less ? 

To organize his feeling . 

 عطشا لا اوثش ٚلا الً ؟ 14ٌّبرا اٌمص١ذح اٌغٛٔبر١خ رّثً 

ٌزٕظُ احغبط اٌشبػش 

………………………………………. 

The words are strict not flexible . The structure as a part of what 

they want to say . 

. اٌزشو١ت وجضء ِّب ٠ش٠ذْٚ لٌٛٗ .اٌىٍّبد صبسِخ ١ٌغذ ِشٔخ 

………………………………… 

The form says something in the same way the content says 

another . 

اٌشىً ٠مٛي شٟ ِب ٚ ثٕفظ اٌطش٠مخ اٌّحزٜٛ ٠مٛي ش١ئب اخش  

The form has a meaning and the content has a meaning . 

 .اٌشىً ٌٗ ِؼٕٝ ٚ اٌّحزٜٛ ٌٗ ِؼٕٝ 

……………………………………… 

We have 8 lines , the poet raises or create problem talks about 

an issue in the sestet. He solves the issue or problem and gives 

the result in the couplet (turn). This movement from octave to 

sestet called turn. The sestet release the tension . 

٠حً اٌمع١خ .  اعطش ٠ث١ش اٚ ٠خٍك ِشىٍخ ٠زحذس ف١ٙب ػٓ لع١خ فٟ اٌغغذ 8ٌذ٠ٕب 

. اٌغغذ ٠صؼذ رٛرش .اٚ اٌّشىٍخ ٚ ٠ؼطٟ إٌز١جخ فٟ اٌغطش٠ٓ الاخ١ش٠ٓ 
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ششح اٌمص١ذح  

1- 1-He rejects and says bye bye for the love . He doesn't follow the 

rule forever .  

. ٘ٛ لا ٠ش٠ذ اْ ٠زجغ الاٚاِش. اٌشبػش ٠شفط اٌحت ٚ ٠مٛي ٌٗ ثبٞ ثبٞ 

2-He resembles this love to the fisherman who has his tools hooks . 

baited hook>>   اٌغٕبسح اٌّطؼّخ ثبٌص١ذ

. ٠شجٗ ٘زا اٌحت ثبٌص١بد اٌزٞ ٌذ٠ٗ عٕبسح اٌص١ذ 

3-4He doesn't do anything with love . Seneca and Plato are calling 

him to knowledge and philosophy. 

ع١ٕ١ىب ٚ ثبٌزٛ دػبٖ ٌٍّؼشفخ ٚ اٌفٍغفخ  . ٌُ ٠ؼًّ أٞ شٟ ِغ اٌحت 

5-He wants to devote this reason to wisdom. 

. يريد ان يخصص هذا السبب للحكمة 

6- He found that he was almost blind when he paid attention to love and 

was rejected; the thing which painfully hurt him. He knew that love is 

completely useless .  

ػشف . ٚجذ أٗ وبْ اػّٝ ػٕذِب اػبس أزجب٘ٗ ٌٍحت ٚ لٛثً ثبٌشفط اٌشٟ اٌزٞ ثىً اٌُ جشحٗ 

. اْ اٌحت ثشىً وبًِ لا فبئذح ِٕٗ 

7-8-9-10- He wants to celebrate his freedom . He wants to be free He 

wants to be alone . He doesn't to escape the pain of love .He doesn't think 

about thinks trifles . 

لا ٠ش٠ذ . لا ٠ش٠ذ اْ ٠ٙشة ِٓ اٌُ اٌحت. ٠ش٠ذ اْ ٠ىْٛ حشا ٚ ٚح١ذا . ٠ش٠ذ اْ ٠حزفً ثٙزٖ اٌحش٠خ

.  اْ ٠فىش ثبش١بء ربفٙٗ

11-  But now he found the solution which is liberty. Because of these , I 

am not longer , I am young man . So, he again says farewell love, go and 

trouble people who are young .      

ٌزٌه لبي ِشح . ٌىٓ الاْ ٘ٛ ٚجذ اٌحً ٚ ٘ٛ اٌحش٠خ ثغجت رٌه أب ٌغذ وج١ش أب ِبصٌذ شبة 

.  اخشٜ ٚداػب ٌٍحت ٚ ار٘ت ٠ب ِٓ اٚجؼذ لٍٛة اٌشجبة 

12- You have no power and authority and control on me. ١ٌظ ٌذ٠ه لٛح اٚعٍطخ

. اٚ رحىُ ػٍٟ 
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13-Go to idle people and spend your easily broken arrows and play your 

games with these young people . 

. ار٘ت ٌٍٕبط اٌؼبغ١ٍٓ ٚ اسِٟ ثغٙبِه عٍٙخ اٌىغش ػ١ٍُٙ ٚ اٌؼت ٌؼجزه ػٍٟ ٘إلاء اٌشجبْ 

14-I have wasted and lost my time, I will no longer follow the way of 

love . I have no power to climb rotten branches .  

١ٌظ ٌذٞ لٛح لأرؼٍك ثبٌفشٚع .ػٍٝ اٌشغُ إٟٔ فمذد ٚ ا٘ذسد ٚلزٟ ٌٓ اػذ ارجغ غش٠ك اٌحت 

. اٌشٚر١ٕ١خ 

 ...................................................................................................

The poet will leave love and follow different way . 

.  اٌشبػش ع١زشن اٌحت ٚ ع١زجغ غش٠مب ِخزٍفب 

٠ٍَٛ ٔفغٗ ٌخطأٖ اٌزٞ اػّبٖ اٌزٞ جؼٍٗ .ِف١ذح اوثش ِٓ اٌحت  ( knowledge )ٚجذ اْ اٌّؼشفخ 

١ٌزؼٍُ اٌفٍغفخ ثذلا ِٓ  (افلاغْٛ)اٌّفشٚض اْ ٠ز٘ت ٌغ١ٕ١ىب ٚ ثلارٛ .٠ز٘ت ٌحج١جزٗ ٚ ٠غٕٟ ٌٙب 

 )فٟ سأ٠ٗ اٌحت عخ١ف ػٕذِب عأي اٌحت لأْ ٠ز٘ت ٌٙإلاء ػذ٠ّٟ اٌخجشح . اٌحت 

inexperienced) . لا ٠ش٠ذ اْ ٠ز٘ت ٌفشٚع الاشجبس اٌؼفٕخ اٚ .ٚٚجذ اْ اٌحت ِع١ؼخ ٌٍٛلذ

(.    will fall down)اٌفبعذح لأخ ٌخ رغٍمٙب ع١مغ 

 ................................................................................

اٌحت ٘ٛ اٌغجٓ  : ُِٙ 

Love is prison 

 

Knowledge is liberty 

 

اٌّؼشفخ ٟ٘ اٌحش٠خ  
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اٌمص١ذح اٌثب١ٔخ    

1- The woman he loves says to him I am truthful to you .   

  اٌّشاح اٌزٟ ٠حجٙب رمٛي ٌٗ أٙب رصذلٗ 

2-I believe what she says . I think she lies I accept her lies as true. I 

accept what she said as truth . 

. لجٍذ ِب لبٌزٗ وصذق .اػزمذ أٙب رىزة ٚ أب لجٍذ وزثٙب وبٔٗ صذق .أب اؤِٓ ثّب رمٌٛٗ 

3-And in this case , she might think I am fresh , green and inexperienced. 

  .ٟ٘ رؼزمذ إٟٔ ٔبظج ِخعش ٚ ػذ٠ُ اٌخجشح , ٚفٟ ٘زٖ اٌحبٌخ 

5- She thinks that because I accept her lies as true out of trust when she 

tells him you are young , he accept what she says knowing that she lies . 

. لجً ِب لبٌزٗ ػبسفب أٙب رىزة . رؼزمذ ثغجت أٟ لجٍذ وزثٙب وصذق ػٕذِب اخجشرٗ أٗ شبة 

6-She knows that I am old enough despite that she treats me like a young 

man .I like that and I accept that. 

. احججذ رٌه ٚ لجٍذ رٌه . ٟ٘ رؼٍُ إٟٔ وج١ش ثّب ف١ٗ اٌىفب٠خ ثبٌشغُ أٙب رؼبٍِٕٟ وشبة 

7- 8-Both of us agree not to tell the truth to accept to what we says to 

each other specially when she tells me that i am young . 

. ولأب ارفك الا ٠مٛي اٌحم١مخ ٌٕمجً ِب لٍٕبٖ ٌجؼعٕب خصٛصب ػٕذِب لبٌذ أٟ شبة 

10-11-Specially when they talk about old age and when she admits me as 

a young man .He concentrates on one simple thing although both of them 

are lying , they like what they said to each other out of trust . They accept 

the lying.  

٘ٛ ٠شوض ػٍٝ شٟ ثغ١ػ ثبٌشغُ .خصٛصب ػٕذِب رحذثٛا ػٓ اٌىجش ٚ ػٕذِب الشد ٌٟ إٟٔ شبة 

.  ٚ لجلا اٌىزة . ّ٘ب احجب ِب لبلاٖ ٌجؼعّٙب ثذْٚ حم١مخ , اْ و١ٍّٙب ٠ىزثبْ ػٍٝ ثؼط 

12-If somebody fall in love , he doesn't want anybody to remind him or 

her of his or her age . 
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.  ٘ٛ لا ٠ش٠ذ أٞ  احذ اْ ٠زوشٖ اٚ ٠زوش٘ب ثؼّشّ٘ب , ٌٛ شخص ِب ٚلغ فٟ اٌحت 

13- Because we trust each other, because we accept our lies as true ,  both 

of us are lying with each other . 

. ولأب ٠ىزة ػٍٝ الاخش , لإٔب لجٍٕب وزثٕب وصذق ,إٔب صذلٕب ثؼعٕب اٌجؼط 

14- When we hear our lies , we are flatted , we are happy. 

. ٔحٓ ِجغٛغ١ٓ ٚ عؼذاء ,ػٕذِب عّؼٕب وزثٕب 

 .................................................................................................

 ُِٙ :

The relationship is not betterness but acceptance . 

. اٌؼلالخ ١ٌغذ ثبلأفع١ٍخ ٚ أّب ثبٌمجٛي 

 ............................................................................

 First quatrain : 

 . اٌمص١ذح وبٌٍؼجخ أب اػشف أٙب رىزة ػٍٟ ٌىٕٟ اصذلٙب ٚ ٟ٘ عزصذلٕٟ أٟ شبة  -1

 

Second quatrain : 

 .أب اػٍُ أٙب رؼشف إٟٔ ٌغذ شبثب ٌىٕٕٟ عأرظب٘ش اْ اصذلٙب ٌزٌه عززظب٘ش ٟ٘ أٟ شبة  -2

Third quatrain : 

3- Why we admit the mistake ?  ٌٍّٝبرا ولأب ٠ؼزشف ثبٌخطأ ؟ لأْ اٌحت ٠ؼزّذ ػ

 .اٌصذق ٚ اٌشجبة 

4- Final couplet and resolution : 

ٔحٓ ٔىزة ػٍٝ أفغٕب ٚ ػٍٝ ثؼعٕب ٌزٌه سثّب ٔحٓ ِجزٙجْٛ ثأٔفغٕب إٔب شجبة ثأِبٔخ ٚ 

.  حت 

 

       

 


